

No. 14537. Multilateral

CONVENTION ON INTERNATIONAL
TRADE IN ENDANGERED SPECIES OF
WILD FAUNA AND FLORA.
WASHINGTON, 3 MARCH 1973 [*United
Nations, Treaty Series, vol. 993, I-14537.*]

RESERVATION UNDER ARTICLE XVI (2) TO
APPENDIX III*

**United Kingdom of Great Britain and
Northern Ireland (in respect of:
Bailiwick of Guernsey, Bailiwick of
Jersey, Bermuda, British Virgin
Islands, Cayman Islands, Isle of Man,
Montserrat and Northern Ireland)**

*Notification deposited with the Government of
Switzerland: 12 February 2021*

*Registration with the Secretariat of the
United Nations: Switzerland, 5 December
2024*

*No UNTS volume number has yet been determined for
this record.

N° 14537. Multilatéral

CONVENTION SUR LE COMMERCE
INTERNATIONAL DES ESPÈCES DE
FAUNE ET DE FLORE SAUVAGES
MENACÉES D'EXTINCTION.
WASHINGTON, 3 MARS 1973 [*Nations
Unies, Recueil des Traités, vol. 993, I-14537.*]

RÉSERVE EN VERTU DE L'ARTICLE XVI (2) À
L'ANNEXE III*

**Royaume-Uni de Grande-Bretagne et
d'Irlande du Nord (à l'égard de :
Bailliage de Guernesey, Bailliage de
Jersey, Bermudes, Îles Vierges
britanniques, Îles Caïmanes, Île de
Man, Montserrat et Irlande du Nord)**

*Dépôt de la notification auprès du
Gouvernement suisse : 12 février 2021*

*Enregistrement au Secrétariat de
l'Organisation des Nations Unies :
Suisse, 5 décembre 2024*

*Le numéro de volume RTNU n'a pas encore été établi
pour ce dossier.

[TEXT IN ENGLISH – TEXTE EN ANGLAIS]

On 12 February 2021, the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland entered, pursuant to Article XVI, paragraph 2, of the CITES, a reservation with respect to the listing of *Goniurosaurus kuroiwaee*, *Goniurosaurus orientalis*, *Goniurosaurus sengokui*, *Goniurosaurus splendens*, *Goniurosaurus toyamai*, *Goniurosaurus yamashinae*, *Echinotriton andersoni* and to the listing of *Calotes ceylonensis*, *Calotes desilvai*, *Calotes liocephalus*, *Calotes liolepis*, *Calotes manamendrai*, *Calotes nigrilabris* and *Calotes pethiyagodai* in Appendix III of the Convention, informing that this reservation applies to Bermuda, British Virgin Islands, Cayman Islands, Bailiwick of Guernsey, Isle of Man, Bailiwick of Jersey and Montserrat and to Northern Ireland.

[TEXT IN FRENCH – TEXTE EN FRANÇAIS]

Le 12 février 2021, le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord a formulé, conformément à l'article XVI, paragraphe 2, de la CITES, une réserve contre l'inscription de *Goniurosaurus kuroiwaee*, *Goniurosaurus orientalis*, *Goniurosaurus sengokui*, *Goniurosaurus splendens*, *Goniurosaurus toyamai*, *Goniurosaurus yamashinae*, *Echinotriton andersoni* et contre l'inscription de *Calotes ceylonensis*, *Calotes desilvai*, *Calotes liocephalus*, *Calotes liolepis*, *Calotes manamendrai*, *Calotes nigrilabris* et *Calotes pethiyagodai* à l'Annexe III de la Convention, en précisant que cette réserve s'applique aux Bermudes, aux Îles Vierges britanniques, aux Îles Caïmans, au bailliage de Guernesey, à l'Île-de-Man, au baillage de Jersey, à Montserrat et à l'Irlande du Nord.

